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Ons clubblad  "Us Hobby" verschijnt 4 keer per jaar. 
Wilt u adverteren in ons blad? Voor weinig geld brengen wij uw 
advertentie onder de aandacht. Voor informatie kunt u contact 
opnemen met onze secretaris of redactie. 
In "Us Hobby" wordt u geïnformeerd over onze club en activiteiten. 
Veel meer info en foto's vindt u op onze website   www.pkvfrisia.nl 
Show informatie in vele facetten vindt u op www.frieslandshow.nl  
Redactie Us Hobby / Kopij: Germ Durk de Vries / gddevries@hetnet.nl 
 
Bankrekeningnummer (IBAN):           NL 28 RABO 0190 4582 75 

http://www.pkvfrisia.nl/
http://www.frieslandshow.nl/
mailto:gddevries@hetnet.nl


Opgericht 23 maart 1929 
           
Internet/website:      www.pkvfrisia.nl    en     www.frieslandshow.nl 
_____________________________________________  
Ereleden:  Gerrit Walsma     Anjum  

Jelle Terpstra     Dokkum 
   Ate Hoekstra     Damwâld 
   Henk Canrinus     Hallum 
    
 
Leden van verdienste: Antje Walsma     Anjum 
   Alie van der Zee     Dokkum 
   Klaas Dijkstra     Zuidhorn 
Bestuur: 
 
voorzitter  Jan Rietberg     tel. 0519-221444 
   Burdaarderstrjitwei 19    9106 GA  Sibrandahûs     
      
secretaris  Sita Herder     tel.  0519-571326 
   Wjuk 14      9145 RB  Ternaard 
 
penningmeester &  Siep Leegstra     tel. 0511-702258 
ringencommissaris Nije Hale 23     9104 DS  Damwâld 
 
tentoonstell.secr.& Arie Hagedoorn     tel. 0511-421961 
tentoonstell.penningm. Master de Grootstrjitte 4    9104 HN Damwâld 
 
materiaalbeheer  Simke Zijlstra     tel. 0519-321794 
   Burmaniastrjitte 5    9133 MV  Anjum 
 
algemeen bestuurslid Evert Ringia     tel. 058-2532103 
   Doniastrjitte 17     9044 ND  Bitgum 
 
algemeen bestuurslid Tietsie de Bruin     0511-769035 
   Meerkoetstraat 78    9291 BB  Kollum 
 
Tatoeëerders: 
 
Piet Posthuma,      Haadwei 96,           9104 BJ    Damwâld     tel.  0511-425036 
Henk Canrinus,     Wildlandseweg 1,  9074 LK   Hallum,        tel.  0518-431118
          

http://www.pkvfrisia.nl/
http://www.frieslandshow.nl/


 
 
Voorwoord 
 
In deze tijd van het jaar staat in onze hobby de selectie van onze dieren 
centraal. Dieren die niet aan de eisen voldoen moeten verkocht of anderszins 
geruimd  worden. Er moet ruimte komen om de kanshebbers voor de 
tentoonstelling zo goed mogelijk te laten gedijen. Soms moet je lang wachten 
voor een goed oordeel, bijvoorbeeld omdat het type pas laat te beoordelen is, 
of de tekening of kleurcombinatie pas in een laat stadium tot uiting komt. Het 
overkomt mij regelmatig dat ik een verkocht dier later terug zie, en dan denk: 
hoe heb ik die kunnen verkopen? De verdere ontwikkeling is vaak moeilijk te 
voorspellen. Ik heb er zelf wel eens over gedacht voor te stellen de dieren op 
jongdierendag alleen maar te laten keuren op onderdelen en geen 
eindpredicaat te geven, mogelijk hooguit een  waardering “kansrijk” of 
“kansarm” of zo iets. Dieren zijn op die leeftijd vaak nog volop in 
ontwikkeling.  We hebben als vereniging al weer de nodige activiteiten achter 
de rug deze zomer. Het hokbezoek  werd beoordeeld als mooi en heel veel 
variatie. Ook de  aansluitende de BBQ bij Adolf Langhout was een groot 
succes, een prachtig plekje. De “huifkar” met onze prachtige tent met 
bijbehoren heeft zijn diensten weer bewezen, zowel bij deWelkoop in 
Dokkum, bij de CNS in Wouterswoude, als ook op de zaterdag van de 
paardendagen een groot succes en veel bezoekers. Vooral bij de paarden-
dagen waren veel vrijwilligers, bedankt allen daarvoor. De entingen van de 
hennen en ook de entingen van de konijnen zijn voor het grootste deel achter 
de rug. Er is veel werk verricht door de tentoonstellingssecretaris en zijn 
secondanten. De sponsorcommissie is na enige hapering bij de start, doordat 
Evert Ringia even in de lappenmand terecht kwam,  nu toch volop aan de 
slag. We zijn blij dat Evert weer gezond verklaard is. Onze vereniging is een 
paar keer genoemd in Kleindier magazine,  in positieve zin.  Het bestuur 
onder aanvoering van Arie Hagedoorn  is bezig met de voorbereidingen voor 
onze 55e Friesland show in Holwerd, maar ook al met de show van 2018 in 
het teken van CH2018. Hiervoor zoeken we de nodige sponsoren. Lees de 
stukjes hierover van Arie Hagedoorn in deze Hobby en stem ook  op Kalbel 
Noord voor het project van Frisia!  Ook worden de mogelijkheden voor een 
zomershow in 2018 onderzocht, kortom: een en al actie.  
Ik heb vast niet alles genoemd in mijn voorwoord, maar ik hoop dat ik jullie 
allemaal ontmoet heb op jongdierendag op 2 september bij Wolters in 
Broeksterwoude. Op het moment dat ik dit schrijf (24 augustus) moet 
jongdierendag nog plaatsvinden. En daarna op naar de Frieslandshow in 
Holwerd!    
 
Tot ziens! 
      Jan Rietberg 



 
Uitnodiging 
 voor de Ledenvergadering van PKV Frisia Dokkum e.o. 
 
Vrijdag 29 september 2017 
Plaats: Hotel café Van der Meer,  
Woudweg 1 te Dokkum 
Aanvang: 20.00 uur 
 
Agenda: 
 
1. Opening 
2. Notulen vorige vergadering 
3. Ingekomen stukken en mededelingen 
4. Eren en Waarderen: 
 In de Voorjaarvergadering is besloten aan Sikke Damstra het 
 erelidmaatschap te verlenen. 
 De bijbehorende oorkonde wordt hedenavond aan Sikke uitgereikt. 
5. Prijsuitreiking JONGDIERENDAG 2017 
6. Project KH 2018: Levend Cultureel Erfgoed van Nederlandse origine. / 
 Waardevol Leven. 
 Aangemeld bij: Kabel Noord stemmen tot 21 september! 
 Bij: Gemeente Dongeradeel; Van der Meer-Boerema stichting; Stichting 
 Juckema Sideriusfonds 
7. Zomershow 2018 zaterdag 28 juli  
8.  Pauze 
9. Bespreking draaiboek van de Frieslandshow 
10. Rondvraag 
11. Sluiting 
 

Voor de vergadering en/of in de PAUZE is er gelegenheid spullen voor 
de TOMBOLA in te leveren; verder kunnen er aanmeldingsformulieren 
voor de FRIESLANDSHOW ingeleverd worden.  
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 



Notulen van de ledenvergadering  
van PKV Frisia.  
Gehouden op vrijdag 24 maart 2017 in  
Hotel café Van der Meer  te Dokkum 
 
Jan Rietberg heet allen van harte welkom op de vergadering,in het bijzonder 
Ulbe Braaksma,onze jubilaris,hij is 25 jaar lid van de KLN, en de Jacob 
Bijlsma,voorheen bij Staatsbosbeheer, welke zal gaan vertellen over de 
prachtige natuur dichtbij huis,met een schitterende fotopresentatie. Afwezig 
met kennisgeving zijn Henk Canrinus,Jilles Leijstra,Piet Posthuma en Hugo 
Bruinsma. De notulen van de vorige vergadering worden goedgekeurd. Er 
zijn geen ingekomen stukken. Het was even spannend omdat de jaarlijkse 
subsidie van de gemeente,voor de 55 ste Frieslandshow, die zal worden 
gehouden in het  MFA te Holwerd, in eerste instantie niet was toegekend. Dit 
had te maken met het Kulturele Haadsted gebeuren in 2018. Daarom hadden 
wij als bestuur natuurlijk bezwaar aangetekend. Gelukkig is daarna de 
subsidie alsnog toegekend,waar we natuurlijk erg blij mee zijn. Ook hebben 
we een schenking ontvangen van de NAM van 250 euro.  
Het jaarverslag van 2016 wordt goedgekeurd. Verder natuurlijk 
Vogelgriep,weinig tot geen tentoonstellingen voor de kippenliefhebbers en 
tot overmaat van ramp de RHD2, waar we gelukkig op tijd insprongen door 
een massale entingsactie op touw te zetten. Hierna volgt een uitgebreide 
uitleg van Jan Rietberg over de financiële verslagen van  PKV Frisia en  
financieel verslag van de 54 ste Frieslandshow. Daardoor was het tekort 1400 
euro hoger omdat de factuur van de Trimmer 2 keer  binnen het jaar gestuurd 
was. Dit natuurlijk omdat de Trimmer gaat sluiten. Het verlies op de 
Frieslandshow is  plm 200 euro. We teren dus in op onze reserves. De 
contributieverhoging van 7,50 van leden met een fokkerskaart en de 
advertentiewervingscampagne is dus geen overbodige luxe. De begroting 
moet tenslotte wel sluitend. Jan had zijn zaakjes zoals altijd weer keurig voor 
elkaar en elke cent was terug te vinden. Complimenten hiervoor. Dit was Jan 
zijn laatste keer in functie als penningmeester. Hij blijft wel in het bestuur. 
Als nieuwe bestuursleden worden voorgedragen Evert Ringia en Tietsje De 
Bruin.  Ze worden door de vergadering met enthousiast applaus  
verwelkomd. Het bestuur is ook  zeer content en heet de nieuwe leden van 
harte welkom. De te verdelen functies worden door het bestuur in overleg 
ingevuld. 
De gastlessen op de basisscholen  vallen goed in de smaak. Als we voor 100 
euro vriend worden van de Klyster,kunnen we 40 euro per les voor de 
vereniging overhouden. De vergadering stemt hiermee in. Verslag van de 
Kascommissie  Jan Castelein en  Germ Durk de Vries. Voorstel: 1 
bankrekening  met 1 pasje. Scheelt een hoop bankkosten.  Er  kan misschien 
iets gedaan woorden met een simpel programma als Cashflow. Verder alles 
prima in orde. De Kascommissie voor de volgende keer wordt Albert van der 



Ploeg en Germ Durk . Daarna is het tijd voor de huldiging van de 
jubilarissen. Piet Posthuma is 40 jaar lid van de KLN, maar helaas niet 
aanwezig. Jan Rietberg en Sita zullen hem thuis  gaan opzoeken en de 
versierselen gaan brengen.  Maar Ulbe is er wel! Hij wordt in de bloemetjes 
gezet en krijgt een oorkonde en de prachtige speld wordt met enige moeite 
opgeprikt door Jan Rietberg. Ook worden er foto’s gemaakt. Ulbe geniet 
zichtbaar en is in zijn nopjes  (foto’s zie vorige Us Hobby). 
Het bestuur  stelt voor om Sikke Damstra erelid te maken,in de volgende 
vergadering. Hij heeft heel veel gedaan voor onze vereniging en wij vinden 
dat hij dat verdient. Wordt vervolgd in de volgende vergadering. Tot slot 
worden de aktiviteien voor het komend seizoen nog doorgenomen.   CNS 
Walterswald  27 mei a.s ,  Welkoop 10 juni  a.s  Burgum hokbezoek 24 juni 
met aansluitend BBQ, en de Boeredei op 29 juli. Op 2 sept jongdierendag,26 
sept clubcompetitie te Harkema. In de week van 4 oktober wordt het druk 
met het speciale dierendagprogramma op de basisscholen. De jubileumshow: 
de 55 ste Frieslandshow.  Voor het eerst in het MFA te Holwerd.Te houden  
van 26-28 oktober 2017. 
Roland Klok laat weten dat er bij hem professioneel eieren uitgebroed 
kunnen worden tegen een bepaald bedrag per ei. Reinder Prins lijkt het leuk 
om een activiteit te houden op de boerendag. Dhr Kroodsma constateert een 
tekort van 1750 euro op de begroting en vraagt hoe dat gat wordt gedicht. Jan 
Rietberg antwoordt dat daar nog wel ruimte voor is. Heeft te maken met 
sluiting van de Trimmer. Zie eerder in dit verslag. Het officiële gedeelte van 
de vergadering wordt hierbij afgesloten en wij kunnen genieten van het 
verhaal en de prachtige foto’s van Jacob Bijlsma.  Hierna bedankt Jan allen 
voor zijn /haar inbreng en wenst een ieder wel thuis. 
       Sita 
 
 
Zomershow Noordoost Friesland 
 
We willen proberen in 2018 een eendaagse zomershow te realiseren. De 
show staat dan gepland op de Boerendag in Wâlterswâld, de laatste zaterdag 
in juli (27 juli). We hopen dit evenement te kunnen organiseren met de 
andere drie kleindier verenigingen, Trynwalden, Burgum en Buitenpost. We 
hebben die verenigingen een uitnodiging mail gestuurd met een verzoek tot 
reactie. Binnenkort gaan we met hen aan tafel om een en ander te bespreken. 
Jullie zullen je misschien afvragen wat de bedoeling er van is. Er zijn een 
aantal aspecten die meespelen. Een zekere angst van verstoring van het 
hoofdseizoen door onder meer de vogelgriep. Maar een heel ander aspect, 
veel positiever is het feit, dat we op de Boerendag voor honderden mensen 
kunnen presenteren. Feitelijk zijn we daar al jaren aanwezig met een stand, 
maar een keuring is toch wel een heel ander verhaal. De opzet van de keuring 
zal in eerste instantie kleinschalig zijn. We denken niet direct aan een show 



met 300 dieren, misschien in de toekomst wel, maar eerst willen we ervaren 
hoe zo’n ééndaagse in de buitenlucht feitelijk werkt. Zeker de dieren zullen 
beschermd gehuisvest worden, daarvoor zijn tenten nodig, daarvoor rekenen 
we op steun van de organisatie van de Paardendagen. Er zijn een aantal 
problemen te overwinnen. In de eerste plaats moeten we inzenders vinden, 
een andere zaak is, dat er entingen georganiseerd zullen moeten worden. 
Verder zullen er aanpassingen nodig zijn van het algemeen gebruikt 
vraagprogramma enz. 
We zullen jullie op de hoogte houden van de ontwikkelingen in de komende 
Hobby’s en in vergaderingen. 
       HAA. 
 

 
Bloedluis of bloedmijt 
 
Laten we ons niet druk maken over de aanduiding. Voor dierenhouders in 
het algemeen is het iets om van te gruwen. Over de bestrijding doen 
talloze verhalen de ronde. De middelen die aangewend kunnen worden 
zijn legio, maar hoe effectief zijn ze? 
Chemische bestrijding of natuurlijke bestrijding? Welke (hulp)middelen 
staan ons ten dienste? Een combinatie van de beide manieren van 
bestrijden is eigenlijk onmogelijk. Je kiest voor het een of het andere. 
Hulpmiddelen hebben we in de vorm van een (verf)brander en de 
vernuftige “vangdoosjes”. 
Chemische bestrijding heeft als basis veelal een spuitbus met….. allemaal 
middelen, die ik wil aanduiden met: “buiten bereik van kinderen” houden. 
M.a.w. de bestrijding is op basis van giffen. Dat geldt ook voor het nogal 
eens aangeprezen Dasty (geel). Ook daar staat de waarschuwing op. Toch 
is dit een door de hobby vaak gebruikt middel. Het is goedkoop en 
effectief zo heb ik me laten vertellen. Maar het buiten bereik van kinderen 
houden, geldt dat ook voor onze kippen, duiven of siervogels? Wat doet 
dit middel met de door de kippen geproduceerde eieren? We weten het 
niet, want onderzoek erna ontbreekt. Op de producten die speciaal voor de 
bestrijding van bloedluis en aanverwant ongedierte op de markt gebracht 
zijn, staat veelal wel een aanduiding over mogelijke gevolgen voor de 
consumptie. Al met al blijft het een moeilijke afweging. 
Natuurlijke bestrijding in de vorm van roofmijten, die uitgezet worden. 
Dit is een manier, die tijd vraagt. Je kunt als uitgangspunt nemen: 
preventieve bestrijding, wetend, dat geen enkel hok 100% vrij is van 
bloedluis. Iets wat deskundigen ons willen doen geloven. De temperatuur 
in het hok speelt een belangrijke rol in de ontwikkeling van de mate van 
de bloedluizen, overigens geldt dit ook voor de ontwikkeling van de 



roofmijten. Preventieve bestrijding moet zorgen, dat het geen plaag 
wordt. Een plaag is het, wanneer dieren zo aangetast worden, dat hun 
conditie zichtbaar verslechtert, uiteindelijk uitmondend in sterfte. 
Wanneer je zo’n plaag constateert, dan heb je een grote hoeveelheid 
roofmijten nodig. Je kunt die aanschaffen en die uitzetten in het getroffen 
hok / de getroffen hokken. De strijd ontbrandt, het neemt enige tijd 
(enkele weken) alvorens de roofmijt, als die tenminste in voldoende mate 
aanwezig is, de strijd wint. Uiteindelijk zal dit tot kannibalisme onder de 
roofmijten leiden. Door ontbreken van voldoende bloedluizen gaan ze 
elkaar oppeuzelen. Feitelijk ontstaat er zo een natuurlijk evenwicht, de 
beheersbare situatie. Het is een illusie te veronderstellen, dat je bloedluis 
vrij bent. Eitjes die op gezette tijden uitkomen enz. Maar niet alle 
roofmijten hebben het loodje gelegd en blijven hun werk doen. Het 
gebruik van “vangdozen” kan beschermend werken voor de kippen op 
stok. Op het internet staan verschillende aanwijzingen voor het 
vervaardigen van die “vangdozen”. Belangrijk hulpmiddel hierbij is olie 
(slaolie of variant). Opzet is, dat de bloedluizen, die op weg zijn naar hun 
voedingsbron, de kip onderweg verdrinken in de olie. Gebruik je ook 
roofmijten, dan zullen die ook in de olie terecht komen. M.a.w. ook zo’n 
combinatie werkt elkaar tegen. 
Ieder kiest zo voor zijn eigen werkwijze. Zeker is, dat de bouw van een 
hok van groot belang is voor de beheersbaarheid van lastige vraagstuk. 
Een hok met kieren en naden biedt de bloedluis ideale 
schuilmogelijkheden. Alles dichtkitten. Speciale witkalk, bloedluis 
werend is er ook op de markt. Inmiddels hebben ze in Engeland een 
naadloos kunststof kippenhok op de markt gebracht. De prijs, die er 
aanhangt, is flink hoger dan een vergelijkbaar houten hok. 
Bloedluis, we zullen ermee moeten dealen! 
 
 

 
 



Project Culturele Hoofdstad 2018. 

Opzet is om op de 56e Frieslandshow in 2018 een project te realiseren in 
het kader van CH2018. 

 

Levend Cultureel Erfgoed van Nederlandse 
origine 

Waardevol Leven 
Doel van het project: 

• De erfgenamen bewust maken van het waardevolle erfgoed in 
hun naaste omgeving. 

• Het werven van erfgenamen, die het erfgoed willen beheren. 

Projectopzet: 

A) Het bijeenbrengen van alle in Nederland gecreëerde rassen 
voor de volgende diersoorten kleindieren: 
a. Hoenders (21) 
b. Dwerghoenders (24) 
c. Watervogels (7) 
d. Konijnen (11) 
e. Sierduiven (23) 

B) Het bijeenbrengen van alle kleurslagen van het Friese hoen 
(12) en het Friese dwerghoen (11). 
 

 De dieren zullen tentoongesteld worden op de 56e Frieslandshow, 
die gehouden wordt van donderdag 25 oktober 2018 tot en met 
zaterdag 27 oktober 2018 in het MFA de Ynset in Holwerd. 

 Onderdeel van het project is het vervaardigen van een 
informatieboekje, waarin aandacht geschonken wordt aan de 
verschillende rassen. 

 De website www.frieslandshow.nl zal ruimte bieden aan het 
project. 

 De Talantdagbestedinggroep “Ljurk” verleent medewerking aan 
de aankleding van de expositie. 

http://www.frieslandshow.nl/


 Voor de jeugd zal op de showdagen op een knuffelhoek ingericht 
worden. 

 “De kar van Schrijver” – een kar vol met kleindieren. 
 De inhoud van het project “Dieren in de klas” o.a.v. de NME “De 

Klyster” zal aandacht besteden aan het Waardevol Leven van dit 
Levend Cultureel Erfgoed. 

 

Voor bestrijding van de kosten worden sponsoren gezocht. 

Het gaat in totaal om 86 rassen. Het project is inmiddels bij een aantal 
instanties ingediend met een verzoek om als sponsor op te treden. Los van 
de mogelijke toezeggingen zijn we inmiddels begonnen met de 
voorbereidingen. Op de website www.frieslandshow.nl zijn de rassen 
terug te vinden, koppeling met informatie/standaard zijn gemaakt. 
Volgende fase zal zijn het werk aan het boekje, wat tot stand moet komen. 
Komen de benodigde gelden niet beschikbaar, dan zal het project geen 
gestalte krijgen. Het benodigde kapitaal kan zeker niet door pkv Frisia 
opgebracht worden. Om de gelden te verwerven hebben we nog een jaar 
de tijd, maar ondertussen zullen er flink wat voorbereidingen gedaan 
moeten worden. 

Het project is ook aangemeld bij KABEL NOORD. Daar is een 
stemprocedure verbonden, die gekoppeld is aan bewoners van onze regio 
(de regio, gemeenten, waarin Kabel Noord haar werkgebied heeft 
Dongeradeel, Dantumadiel, Kollumerland c.a., Schiermonnikoog en 
Ameland) . Verder is er een koppeling via emailadressen. Heb je meer 
dan 1 emailadres, dan kun je ook meerdere keren stemmen. Nu hebben 
we ook leden, die buiten die gemeenten woonachtig zijn. “Lenen” van de 
emailadressen zouden stemmen op kunnen leveren. Feitelijk is dat de 
kluit een beetje belazeren. Je zou het ook vindingrijkheid kunnen noemen. 
De actie zoals Kabel Noord, die nu opgezet heeft, is niet de eerste in z’n 
soort. Er is al vaker met dit bijltje gehakt, dus zijn er ook spaanders 
gevallen. De koppeling is het emailadres, dat kan 1 keer gebruikt worden, 
maar de adressen binnen de bovengenoemde gemeenten kunnen meerdere 
malen gebruikt worden. Een emailadres is niet woonadres gebonden. Wel 
vraagt het een bevestiging via een link in een ontvangen mail, daarmee 
wordt feitelijk gestemd. 

     HAA 

 

http://www.frieslandshow.nl/


 
 

Door Anne en Ingrid Poortinga 
 
 
Even voorstellen 
 
Wij  zijn Anne en Ingrid Poortinga en wonen nu acht jaar in Damwoude. 
We hebben twee kinderen. Wij zijn vorig jaar lid geworden van Frisia 
Dokkum  op aandringen van Siep Leegstra,  collega van Ingrid.  
We hebben sinds kort weer de Houdan die hoop ik goed genoeg zijn voor 
de show, vorig jaar nog iets te jong. 
Toen we nog in Augsbuurt woonde hadden we veel dieren waaronder 
zwartbles schapen de Houdan, Orpiton Buff, parkieten en watervogels, 
fazanten, pauwen, konijnen, chinchilla's en veel duiven waaronder de 
Romein duif en waren lid van een kleindieren vereniging Kollum later 
Buitenpost. Doordat we de boederij verkocht hadden en tijdelijk iets 
hadden  gehuurd moesten we helaas  een aantal dieren weg doen. 
Schapen, de Houdan,  de Romein duif en de hond zijn gebleven.  
Willem is begonnen met postduiven. We zitten dicht bij het vuur:  we 
wonen naast duiven vereniging de blauwe doffer.  
Doordat Siep Leegstra zag dat wij deze kippen hadden  zou hij het leuk 
vinden om lid te worden bij de vereniging. Wij hadden daar nog geen 
oren naar omdat er eerst nieuw bloed moest komen.  Zo stuurde Siep ons 
op een gegeven moment een berichtje dat hij Houdan kippen had 
gevonden in Engeland en dat die wel vervoert konden worden naar 
Nederland. Zo gezegd zo gedaan. Wij blij dat we vers bloed hadden van 
dit zeldzame ras.  Helaas was er een grote teleur stelling toe we ze 
ophaalden uit Gorredijk . De dieren waren erg klein en er was zelfs een 
kip bij die de vijfde teen miste . We hebben de goede kleine kippen toch 
maar meegenomen in de hoop dat er in combinatie met onze kippen toch 
nog iets goed uit zou kunnen komen; de haan leeft nog. 
Een tijd later kreeg ik weer een berichtje van Siep dat hij mooie Houdans 
gevonden had en nu in Frankrijk. Hij wilde ze wel ophalen omdat hij met 
de familie naar Euro Disney zou. Maar helaas werd de man waar hij ze 
zou ophalen ziek en kon het niet doorgaan. 
Toch wilden we de kippen graag hebben dus zijn Siep en Ingrid samen 
naar Frankrijk gereden om de kippen op te halen. Dit was voor mij een 

De 
Pen 



hele ervaring om zo´n eind te rijden met de auto, ik was nog nooit verder 
geweest dan Antwerpen en dit was toch een stukje verder. Maar vol goede 
moed zijn we gegaan en na een nacht overnacht te hebben in een low 
budget hotel kwamen we op de plek van bestemming aan.  
O wat had deze man mooie kippen in verschillende kleurslagen. Ik werd 
op slag verliefd op de kleurslag koekoek en wit maar deze waren nog niet 
goed genoeg en werd nog mee gefokt.  Nadat wij onze kippen in de bak 
hadden gedaan twaalf stuks zijn we weer vertrokken naar Nederland. 
Voor mij was dit een mooie en leerzame reis, waar de hobby niet goed 
voor is. Ik hoop dat we er nog een keer naar terug kunnen gaan voor één 
van de  andere kleurslagen. 
We hadden  dit jaar de eieren vroeg in de broed machine  en hebben  een 
mooi aantal dieren gefokt.  Als je de dieren wil bewonderen kan dit op 
Hearewei 9 of op de Frieslandshow in de Ynset te Holwerd eind oktober 
met vriendelijk groet, 
 
     Fam  Poortinga . 
 

 
De Houdan heette oorspronkelijk 'Normandisch hoen'. Het is een van de oudste 
Franse rassen, genoemd naar de stad Houdan. 



 
Fam. Poortinga showde deze Houdan op onze jongdierendag in Broeksterwoude 
afgelopen zaterdag 2 sept. En met succes: Mooiste hen hoenders 1e F 96 punten! 
 
 
 
 
Entingen 
 
 De grote bulk van entingen hebben we achter de rug. De voorenting 
hebben we in samenwerking met Burgum uitgevoerd. Als verzamelpunt 
was er voor Rein Halbersma gekozen. Hij liet al zijn konijnen enten. De 
enting werd uitgevoerd door Erik Apperlo, die het vaccin Eravac 
specifiek tegen RHD-2. Ruim 50 dieren werden gevaccineerd.  
De volgende enting werd verzorgd door Evert Ringia en Cock van Zuilen. 
De pokkenenting voor de kippen. Niet geheel en al overbodig, door de 
eerste verschijnselen van deze ziekte, die jaarlijks steeds vaker optreedt. 
Zijn we er hier in het noorden vorig jaar goed voor weg gekomen, in het 
zuiden heeft men er shows om afgelast. 
Dan de waterenting als voorbereiding van de sprayenting tegen pseudo 
vogelpest. Een verplichte enting opgelegd door de overheid. Zonder die 
enting is het samenbrengen van hoenderachtigen verboden. De variant die 
we kennen onder de naam myxomatose bij duiven kent voor postduiven, 
die aan vluchten mee willen doen wel een verplichting. Voor sierduiven 



ontbreekt die verplichting voor uitbrengen op de shows in Nederland. 
Voor het buitenland geldt die verplichting wel. Enting is niet geheel 
overbodig gelet op de uitbraak van de ziekte in de regio Gent in Belgisch 
Vlaanderen, met direct ingrijpen van de overheid daar. 
De week volgend op de waterenting volgde een konijnenenting. Ruim 375 
dieren werden geënt, verdeeld over 2 dagen. Berichten uit den lande over 
gevallen van konijnensterfte en klinisch vaststellen dat het RHD2 betrof, 
waren een drukmiddel om de zaak snel aan te pakken. Volgens strakke 
schema’s werd er gewerkt. Dank bij deze aan Jan Castelein en Germ Durk 
de Vries, die assisteerden naast uiteraard DA Marten de Vries. 
De serie entingen werd zaterdag 19 augustus voorlopig afgesloten met de 
spray-enting van de hoenderachtigen. Kriskras door Noordoost Friesland 
in 2 routes van 2 uur, aangepast op de werking van de entstof is een 
jaarlijks terugkerend fenomeen. In zo’n entdag zitten veel vaste waarden, 
maar dit jaar stonden er 4 nieuwe adressen op de lijst, maar ook waren er 
ontbrekende adressen. 
Brengt ons op de nog komende enting. De na-enting voor de konijnen. 
Die staat gepland voor 10 of 11 oktober. Het is van belang, dat de 
opgaven voor deze enting TIJDIG gedaan worden.  In de eerste plaats 
voor het betrekken van de benodigde entstof. Filavac VHD K C +V 
(RHD1 +2) is/was niet via de reguliere kanalen (groothandel) te krijgen. 
Farmarts had alles opgekocht, daar heeft Marten de Vries het kunnen 
betrekken. Er is nog voorraad voor een aantal dieren. Echter om nu te 
zeggen Op is Op vinden we niet getuigen van dienstbaarheid.  
M.a.w. we willen graag iedereen helpen. Uiterlijk 29 september op de 
ledenvergadering willen we een overzicht hebben hoeveel dieren er nog 
geënt moeten worden. 
Tot slot wil ik nog enkele woorden wijden aan de entingsinterval. Dat is 
niet helemaal hetzelfde als de werkingsduur! De KLN hanteert de 
volgende regel ongeacht het middel geldig 1 jaar. De fabrikant van 
Filavac spreekt van een interval van 12 maanden; die van Eravac noemt 
in de handleiding geen termijn, maar DA-wereld hanteert een termijn van 
6 maanden, zoals voor alle middelen m.u.v. RHD-1 + Myx. waar een jaar 
voor staat. Voor alle middelen geldt: bij een VERHOOGDE dreiging is 
de termijn korter m.a.w. eerder herenten. Je kunt uitgaan van de gedachte: 
enten is alleen nodig om te kunnen showen, maakt niet uit wat er geënt 
wordt als ik maar een getekend papier heb. Een ander uitgangspunt is 
natuurlijk, dat je je dieren beschermd wilt hebben. 
Tot slot wil ik nog gezegd hebben, dat er in Duitsland talloze gevallen 
van RHD2 geregistreerd zijn en waarschijnlijk evenveel niet. Een 
overzicht ontbreekt tot op dit moment in Nederland….. maar er zijn wel 
gevallen bekend! 
      HAA 



 
 

 
Hokbezoek 24 juni 2017 
 
Het is altijd wel aardig om als kleindierliefhebber een kijkje te nemen bij 
je collega hobbyfokkers.  Even kijken wat voor dieren die in de hokken 
heeft en hoe hij of zij de hobby beleeft.   Dit jaar een bezoek aan eigen 
leden waarbij we ook de hobbyfokkers van zustervereniging PKV 
Burgum hadden uitgenodigd.  Het werd een gevarieerde,  geslaagde en 
gezellige middag! We begonnen ‘s middags om één uur bij onze 
voorzitter Jan Rietberg. Hier werden we zeer gastvrij ontvangen met een 
woord van welkom van Jan die ons ook direct tracteerde op een hapje en 
drankje. Een warme ontvangst.  Jan beschikt over nieuwe goed ingericht 
hokken waarin hij zijn New Hampshire krielen houdt. Al jaren succesvol 
hier mee bezig. Je hoort dit als Jan hierover verteld en je ziet het aan de 
kippen. Mooie dieren in de kleuren Roodbruin en roodbruin blauw 
getekend.   Door naar ons 2e adres:  Jelle Terpstra in Dokkum. Jelle fokt 
kleurdwergen midden-geel-marter en de Duitse hangoor in konijngrijs en 
ijzergrauw. Ooit begonnen met Vlaamse reuzen is Jelle nu al jaren met 
deze rassen bezig. En met succes. Als we een lijst zouden moeten maken 
met namen van topfokkers dan hoort Jelle hier zeker op te staan.  Mooie 
dieren gehouden in een fraai ingerichte stal. Ook Jelle had aandacht 
besteed aan de verzorging van de inwendige mens. Goed toeven dus in 
Dokkum. Op naar Rein Halbersma in Raard. Ons derde adres. Ook hier 
heel beste dieren van het ras Japanner.  Jaren heeft Rein met succes de 
Vlamen gefokt maar wilde uiteindelijk toch de uitdaging aan gaan om het 
Japanner konijn op een hoger niveau te brengen. Hier is Rein nu zeer 
gedreven mee bezig en de eerste resultaten mogen er zijn: beste dieren! 
 
Vanuit Raard ging de reis naar Readtsjerk.  Op een boerderij aan de 
Ottemawei woont de familie van der Ploeg.  Een mooie plek om te wonen 
en ook veel ruimte om dieren te kunnen houden. Die zijn er in een rijke 
variatie. 
 Koeien, schapen, 
ganzen, eenden, 
hoenders, duiven en 
konijnen.  
Van der Ploeg is een 
echte liefhebber van vee 
en kleinvee.    



 
Naast zijn drukke baan als wethouder vindt hij samen met zijn echtgenote 
tijd om al het werk op hun hobbybedrijf te doen.  
Een mooi verzorgd bedrijf met een fleugje nostalgie. De geur, de stallen, 
it hiem waar kippen vrij rondscharrelen,  alles ademt de tijd van weleer. 
Fam.van der Ploeg fokt niet voor de tentoonstelling maar uitsluitend voor 
het genoegen en het nut. Het plezier dat men hieraan beleeft is er niet 
minder om.  
Na een boeiend verhaal van Albert over hun hobby een rondleiding over 
“it hiem”en langs de hokken op naar Damwâld. Halte nummer vier.  
Bij de Arie en Marchien Hagedoorn werden we voorzien van koffie of 
een drankje met bijbehorend lekkers. Dit alles op een “smûk” terras 
geheel omringd door kooien en hokken waarin de Hagedoorns kippen en 
duiven houden. En onlangs is er een start gemaakt met kleurdwergen...  

Arie leidde ons rond en vertelde 
over zijn rassen dwerghoenders 
en sierduiven:  Sebrigths in 
goud en zilver zwart gezoomd, 
Drentse krielen gezoomd patrijs, 
Damasceners, 
Ned.hoogvliegers, 
kleurpostduiven en de Duitse 

showtippler in zwart en koper getijgerd.   Alles schoon en mooi ingericht 
en op orde.  Petje af voor deze fokker die tevens als tt secretaris heel veel 
werk voor onze vereniging doet!  
 

Ons laatste “station” en tevens eindpunt was 
bij Adolf Langhout in Damwâld.  Een 
hobbyfokker met proffesionele kijk en kennis 

van fokkerij.  Naast zijn bedrijf  ALH Genetics houdt Adolf Wyandotte 
krielen in verschillende kleurslagen.  Hokken en rennen tot in de puntjes 
verzorgd waarin veelbelovende hennen en hanen. Na de rondleiding door 
de hokken en langs de grote vijver met diverse soorten watervogels 
konden we ook een kijkje nemen in de stallen waar het grootvee is 
gehuisvest.  Topkoeien en top-jongvee liep hier rond. Indrukwekkende 
koeien in een zeer ruime en en verzorgde stal.  Mooi om te zien.  
Na deze gevarieerde rondleiding wachtte ons de BBQ.  Achter de kantine 
van het bedrijf nog een gezellige nazit met een borrel, vlees en salades. 
Een heel geslaagde en gevarieerde dag! 
       
      Germ Durk 



 
Albert van der Ploeg vertelt wat ze op hun boerderij allemaal aan het doen zijn. 
Een boeiend verhaal over hoe ze hun hobby op hun eigen wijze invulling geven 
en daar genoegen aan beleven. 
 

 
Bij Arie en Marchien 
 

 
Adolf Langhout vertelt over zijn bedrijf.  Bezig met hoogwaardig fokvee. 



 
 

 
  In de schuur van Adolf een gezellige nazet onder genot van.. 
 

 
De BBQ. De afsluiting van een mooie en plezierige zomeractiviteit van Frisia 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Boerendag 2017 
 

  
Tietsje met de tent vol, eigenlijk de hele dag was dit zo! 
 
Op een zwaar verregend veld maar met het zonnetje erbij bleek de 
Boerendag een schitterende dag  te worden. Met flink wat mensen om op 
te bouwen, Halbe, Arie, Jan R, Siep, Hugo , Tietsje, Jan C, Evert M  stond 
de tent zomaar omhoog en konden de dieren ingekooid worden.  Met een 
verscheidenheid aan dieren die veel mensen aanspraken hadden we veel 
aanloop. 
 Konijnen knuffelen en aaien,  specifieke rassen en info over Frisia in de 
vorm van een prachtige nieuwsbrief , alles was aanwezig. 
 Er is geen moment rust geweest wat natuurlijk zo n dag prachtig 
invulling geeft. 
Rond half vijf zijn we begonnen met afbreken en konden we terugkijken 
op een geslaagde boerendag. 
         Siep 

 



Sfeerbeeld jongdierendag 2 september 2017 
 
Jongdierendag is weer achter de rug. In de opslagruimte van  firma  
Wolters in Broeksterwoude werd vrijdagavond druk gewerkt aan de 
opbouw van de tentoonstelling.’s Middags waren al een aantal mensen 
bezig geweest de materialen vanuit Dokkum en Burgum naar  
Broeksterwoude te verplaatsen.  Arie had de indeling goed voorbereid, 
zodat de opbouwers direct aan de slag konden. Er waren gelukkig veel 
opbouwers, waarvoor hartelijk dank. De volgende morgen waren de 
meeste mensen al vroeg met hun dieren om in te kooien en werd het 
gezellig druk. Tegen half tien mocht ik de jongdierendag openen en 
konden de keurmeesters met hun schrijvers en dragers aan de slag. 
Arie had ook gezorgd voor de keuringspapieren voor de keurmeesters en 
het registreren van de uitslagen.  Er waren ruim voldoende schrijvers, 
alleen wilden de meesten graag bij de hennen schrijven, en na enig 
schuifwerk was dat ook weer geregeld. Er kwamen in de loop van de dag 
veel mensen uit de buurt even kijken, maar ook mensen vanuit andere 
dorpen en uit Dokkum.  De firma Wolters had melding gemaakt van deze 
jongdierendag in hun folder, en dat leverde toch wel extra 
belangstellenden op, goede reclame dus.  
Het was gezellig druk tussen de kooien en de aanwezigen hebben veel 
informatie uitgewisseld. Omdat de fokkers vragen kunnen stellen  aan de 
keurmeesters is het voor beiden interessant. Vooral de keurmeesters van 
de hoenders hebben vorig jaar nauwelijks dieren kunnen keuren door de 
vogelpest uitbraak, dus het was een mooie gelegenheid er weer even in te 
komen.  
 De konijnenkeurmeesters hadden vrij grote aantallen dieren te 
verwerken, dus dat duurde wat langer dan bij de hoenders en de duiven, 
maar er was voor de fokkers genoeg te praten , en de mensen van de 
catering hadden de spulletjes goed op orde.  Het bestek bij de 
broodmaaltijd was niet geheel op peil, maar de sfeer was dusdanig goed 
en er was genoeg soep, uitsmijters en broodjes, , dat iedereen die 
onvoldoende bestek had, zich met de beperktere middelen prima gered 
heeft.   
Na de keuring gaven zowel de keurmeesters van de hoenders als de 
keurmeesters van de konijnen een toelichting op de redenen waarom de 
winnende dieren eerste dan wel tweede of  derde geworden waren. 
Bij het afbouwen van de show waren eerst nog wel redelijk wat mensen 
die hielpen, maar al gauw verdwenen steeds meer mensen huiswaarts.  
Uiteindelijk bleven nog vijf mensen over om de kooien naar Burgum te 
brengen en de materialen en kooien in Dokkum in het hokje terug te 
plaatsen.  Het zijn wel altijd dezelfde mensen die helpen, waarvoor hulde, 
maar we zouden graag de lasten verdeeld zien over alle leden of in dit 



geval deelnemers. Er leven bij bestuursleden wel ideeën  om het 
opbouwen en afbreken wat gemakkelijker te laten verlopen, ook met het 
oog op de naderende Frielandshow in Holwerd, maar overal zit een 
kostenplaatje aan. We gaan dit maandag avond op de bestuursvergadering 
op de agenda zetten. 
 En, om positief te eindigen:  het was een hele mooie dag, we hebben 
weer het goede gevoel  te pakken na een jaar met weinig gekukel en 
gekraai op de shows en angstige RHD perikelen.  
Verderop in deze hobby vinden jullie de uitslagen van onze jdd. Ook 
wordt in deze hobby aangegeven welke fokkers met een dier naar de 
regionale kampioenschappen in  Harkema mogen. 
 En daarna op naar ons grootste jaarlijkse spektakel, de 55e  
Frieslandshow in de Ynset in Holwerd. Tot dan. 
 
Jan Rietberg 
 

 
Voorzitter Jan Rietberg sluit Jongdierendag 2017 af met dank aan inzenders, 
helpers, en last but not least Fourage- en kunstmesthandel P.G. Wolters die 
onderdak bood voor onze jongdierendag. In Wolters’loods hebben we een 
uitstekende plek om onze jongdierenkeuring te houden. Alle inzenders kregen van 
Wolters een tasje met een proefpakket voer (Havens) en een klop-flesopener. 
Leuk!    U weet nu waar u uw voer moet halen is het niet? 
 



Catalogus Jongdierendag 2 sept.2017

 

 



 

 



 

 



 

 



 

 
 
 
 
 



Jongdierendag 2 september 2017 in beeld:   
(foto’s Jan Castelein en Arie Hagedoorn) 

 
Jeugdlid Aline de Bruin (combinatie A.en S. de Bruin) valt in de prijzen!  
Haar Figurita meeuw bruin geband scoort 95 punten.  Ook vanuit Us Hobby 
“lokwinske”Aline!     (Op de foto samen met mem Tietsie de Bruin) 
 

 
Keurmeester Reinder Prins geconcentreerd bezig. Aline de Bruin schrijft. 



 
Keurmeester Robert Meijer op schik tijdens zijn keuring. Tietsie de Bruin schrijft. 
 

 
Keuring hoenders door Tallinus Boschma. Siep Leegstra schrijft en Evert 
Meinema kijkt toe. 



 
Na de eindkeuring een presentatie van de beste hoenders en dwerghoenders door 
keurmeester Herke Brinkman. De Mooisten komen in de “kampioenskooien” en 
de keurmeester legt de toehoorders uit waarom juist deze dieren zijn gekozen als 
de mooisten. Zeer leerzaam en mooi gepresenteerd! 

 
 Eindkeuring konijnen. Keurmeesters Reinder Prins en Robert Meijer. 



 
“onder onsje” v.l.n.r.  Griet Dijkstra, Jelle Terpstra en Oane Dijkstra 
 

 
Keurmeester Wim de Wal keurt de sierduiven.  Ype Stielstra schrijft. 



 
Uitslag keuring c.q. winnende dieren jongdierendag 2017: 
 

 



 
 
 
Harkema – Clubcompetitie 
 
Voor de jaarlijkse Clubcompetitie in Harkema zijn door de keurmeesters 
op JongDierenDag een aantal dieren geselecteerd. (zie elders in het blad). 
De clubcompetitie wordt gehouden op dinsdag 26 september 2017 in De 
Klok in Harkema. De dieren worden daar omstreeks 18.30 uur in de 
kooien verwacht. Voor geïnteresseerden is dit altijd een sfeervolle avond, 
waar fokkers en kleindierhouders ervaringen uitwisselen, ondertussen de 
resultaten volgend. Spannend is het altijd toch wel…. Hoe brengen we het 
er van af als vereniging en als je zelf deelnemer bent, hoe wordt mijn dier 
beoordeeld. 
De dieren moeten op donderdag 21 september 19.30 uur ingeschreven 
worden. Het kan zijn, dat een dier uit de eerste 6 geselecteerden uitvalt, 
dan moet er een beroep gedaan worden op een reserve. Uiterlijk 
woensdag 20 september 2017 om 20.00 uur dient de afmelding bij 
ondergetekende binnen te zijn, dan heb ik de mogelijkheid een reserve te 
benaderen. 
      Arie Hagedoorn. 



Inzet Jongdierendag 
 
Geweldig! Een inschrijving van 260 dieren, 122 konijnen, 35 grote 
hoenders, 63 dwerghoenders en 40 sierduiven. Geweldig! De aanmelding 
van vrijwilligers voor de opbouw, schrijvers en aandragers en catering. 
Een kleine noot bij de schrijvers… velen bij de veren en (te) weinig bij de 
haren. De aanvoer van materialen gebeurde in etappes. Donderdag 
namiddag 16 vierdelige bakken gehaald uit Burgum. Vrijdag flink wat 
karverplaatsingen. Om zeven uur ’s avonds begon de opbouw. Vele 
handen maken licht werk! Perfect…!!! In no time stonden de kooien in 
het gelid. Geweldig. Het verloop van de dag verhaal ik hier niet, m.i. past 
daar een woord met flink wat uitroeptekens voor: …………!!!!!!!!! Maar 
dan, de afbouw of afbraak of hoe je het maar wilt noemen……. Weinig 
handen en die er waren, hadden er echt maar TWEE, iets wat de 
weglopers waarschijnlijk anders veronderstellen. Feitelijk bederft het feit, 
dat het hier zoals zo vaak misloopt, de hele gebeurtenis, de herinnering 
die blijft. Daarbij komt het vooruitzicht! De 55e Frieslandshow, die voor 
de deur staat, een heel andere show dan die in de Trimmer, waar het hokje 
naast de deur staat. Hoe gaat het straks in oktober? Je ziet, dat de 
uitroepteken ingeruild is voor een vraagteken. Aanvoer en opbouw zal 
nog wel gebeuren, maar de afbraak en afvoer naar het hokje. 
Daarom nu de volgende oproep: Wie kan het bestuur noteren voor de 
afbouw en afvoer van de Frieslandshow. Belangrijk aspect is of je een kar 
ter beschikking hebt. 
      Arie Hagedoorn 
 
 
Aankleding Frieslandshow:  
Yn Fryske sfearen 
 
Op de ledenvergadering is gevraagd meer 
aandacht te geven aan het feit dat wij de 
Frieslandshow in huis hebben. Hierbij zou ook bij de aankleding rekening 
mee gehouden moeten worden.  Ik zou daarom willen vragen heeft u 
Friese vlag slingers, Fryske flagen, Fryske…….  iets anders wat voor de 
aankleding nuttig zou kunnen  zijn zou u dit dan bij Siep Leegstra, Nije 
Hale 23 Damwald of bij Sita Herder, Wjuk 14 Ternaard willen brengen. 
Dit het liefst voor  4 oktober zodat er nog tijd is eventuele aanvullingen te 
doen. 
 
Siep Leegstra. 
 



 
 
 
 

 
Vrienden van de Frieslandshow / 
 pkv Frisia Dokkum e.o. 

 
 
Broeksterwâld:  
 P.G. Wolters    

Damwâld 
 ALH-genetics 
 Broekema Pets Place 
 Chr. Mavo De Saad 
 Kleindieren Van de Maginaris 

Dokkum 
 Broekema – De Molen  
 Broekema’s  Fourage Centrum 
 Martine van der Schuur 

Drachten  
 Ufkes Greentec BV 

Feanwâlden 
 Dierenspeciaalzaak Yn’e loads 

Metslawier 
 Kninepleats – familie Veenstra 

Wâlterswâld 
 Handelsonderneming Schaafsma 

 

 
 
 
 
 
 



 
Lotenboekje – vervanger! 
 
In de voorjaarsvergadering 2017 is besloten het aan de fokkerskaart 
gekoppelde lotenboekje voor het financieren van de Frieslandshow te 
vervangen voor een bijdrage van € 7,50. Deze bijdrage is gekoppeld aan 
de fokkerskaart, die via pkv Frisia geregistreerd staan dan wel worden 
geregistreerd. Voor leden, die elders hun fokkerskaart ondergebracht 
hebben geldt de € 7,50 verplichting niet, maar wanneer zij wel € 7,50 
willen bijdragen, dan wordt dat uitermate op prijs gesteld. 
De bijdrage voor 2017 wordt in rekening gebracht op de contributienota 
voor 2018, die als bijlage in HOBBY 4 zal worden bijgevoegd. Het 
bestuur hoopt dat contributie en bijdrage in de maand januari voldaan 
worden, zodat er in de voorjaarvergadering een complete afrekening van 
de Frieslandshow van 2017 aangeboden kan worden. 
 
     Arie Hagedoorn 
 
Activiteiten agenda 2017 

 
 
26 okt. t/m 28 oktober 2017 
55e Frieslandshow in De Ynset Holwerd 
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